

Building a Sustainable Future:

10 Winning Ideas

for a Green Campus at Lingnan University

On 15 May 2023, Lingnan University and Shenzhen University organized the GBA Youth Forum on LU campus, where staff and students of Lingnan University were invited to share their ideas on building a green campus. Lingnan University is dedicated to protecting the environment and achieving sustainable development on our campus by conserving natural resources, improving energy efficiency, and reducing our environmental footprint. We received a large number of suggestions from LU staff and students, and after careful consideration, the GBA Youth Forum Organizing Committee has selected 10 winners. Their best ideas can be found below. For further details about the Forum, please refer to the [highlights webpage](#).

2023年5月15日，嶺南大學與深圳大學在嶺南大學校園內舉辦了大灣區青年論壇，邀請嶺南大學的教職員工和學生分享關於建設綠色校園的想法。嶺南大學致力於保護環境、推動可持續發展，在校園內通過保護自然資源、提高能源效率、降低環境足跡等方面實現。我們收到了許多嶺南大學教職員工和學生的建議，經過精心篩選，大灣區青年論壇籌委會選出了10位獲勝者。他們的最佳想法可在下方找到。如需瞭解更多論壇詳情，請參閱[亮點網頁](#)。

Chen Ziqi	Establish a contact lens collection center to properly dispose of used lenses. As they are made of non-degradable materials, improper disposal can lead to environmental pollution such as blocked sewer pipes.
Jiang Yicheng	可以成立一些專注於環境保護和環境教育的社團，開展綠色校園建設的宣傳活動，推廣節能減排政策和技術培訓，以樹立保護環境的道德觀和可持續發展的價值觀。
Lian Yuansha	創辦可持續性發展天然製造工作坊，鼓勵種植綠植和利用廢棄物品如塑膠瓶等進行創作活動，以綠色可持續為主題，如製作綠色袋子、餐盤和卡片等，可與 i-common 合作，在校園廣場舉辦。
Liang Zhipeng	建立嶺南大學綠色建築評估委員會，審查新建和維修專案，確保符合可持續標準，包括使用可再生材料、能源效率、水資源管理和室內空氣品質等。該委員會還可為學生和員工提供綠色建築教育和資源，促進可持續建築實踐的普及。

Lin Luoyi	建議在嶺南大學安裝太陽能光伏板，以解決圖書館在夜間和期末周的頻繁用電問題。同時，組織綠色能源知識講座，提高師生對太陽能光伏板的認識和意識。將太陽能光伏板專案納入校內環保教育的一部分，讓學生通過實踐案例來瞭解和掌握綠色能源相關知識，提高環保意識。
Wang Vicky	推廣能源節約，例如舉辦及時關燈活動，並邀請學生大使傳播綠色校園活動。
Vanessa Yiu	To promote sustainability on campus, consider providing bike racks and e-vehicle charging stations, and incentivizing students and staff who choose alternative transportation. Install efficient lighting and HVAC systems for energy-saving buildings, and use water-saving shower systems in dormitories. Promote environmental education and awareness through campus events and activities.
Xiang Jingjin	為了解決雨季出行不便的問題，提供更便捷的出行方式，並推動校園綠色建設，建議引入共用雨傘。這些雨傘的製作材料來自回收的塑膠瓶，既環保又經濟。學生和職工可以通過刷學生卡的方式借取雨傘，並在規定日期內歸還。這不僅為校園出行提供了方便，還能提高環保意識和綠色生活方式的推廣。
張夢偉	推廣綠色出行方式，如鼓勵學生和員工步行或騎自行車，並提供更多自行車停車位，同時鼓勵共乘和公共交通。
Zhanel Tagayeva	Our Eco-Hubs project aims to reduce paper waste in storage rooms by providing reusable boxes for students to rent during summer breaks at a lower cost than buying carton boxes. We hope to continue reducing paper waste on campus and promote sustainable practices. Eco-Hubs is currently located in Hall B's storage room, and we aim to recruit more students to continue the project after graduation.